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Referat af skolebestyrelsesmødet den 6. februar 2023 kl. 17.00  
 
Deltagere 
René Belsø (RB), Christina Sanne Hansen (CSH), Thor Thorsen Ahrends (TTA), Katrine Loug Jagd (KLJ), Kenneth Brandt (KB) og 
Peter Vinkel (PV). 
Anders Walthersdorf Frederiksen (AWF) har ønsket at træde ud af bestyrelsen. Jonas Lund (JHL), som er 1. suppleant, træder ind i 
bestyrelsen fra mødet den 13.3.23. 
 
Ikke til stede 
Lise Gottlieb (LGO), Frederikke Birke Pedersen (FBP), Karol Aftewicz (KAF) (9E), Peter Baike (PB) og Sanne Haugaard (SH). 
 
1. Godkendelse af dagsordenen 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
2. Nyt fra Elevrådet 
KB orienterede, at rengøringen endnu ikke er oppe og køre på et niveau, hvor elevrådets konkurrence ’Pas bedre på Skovshoved 
Skole’ kan starte. 
Elevrådet har planer om at afholde en gå- og cykle-kampagne til foråret. 
 
3. Forældretilfredshedsundersøgelsen 
Kommune- og skolerapport fra undersøgelsen var vedhæftet. 
KB præsenterede en oversigt over de områder, hvor der er størst og mindst tilfredshed på hhv. skole og GFO (oversigten 
vedhæftes referatet). 
Skolebestyrelsen gav udtryk for, at det vigtigste indsatsområde på baggrund af undersøgelse er arbejdet med trivsel og mod 
mobning, hvilket er i overensstemmelse med kontaktforældrenes tilbagemeldinger fra kontaktforældremødet (se punkt 4). 
Skolebestyrelsen uddybede indsatsen med følgende punkter: 

• Vigtigt at skole og forældre samarbejder om trivselsopgaven 

• Vigtigt at trivselsarbejdet fortsætter på mellemtrinet og i udskolingen og at lærerne understøtter indsatsen og 
kontaktforældrenes rolle 

• Fokus på de forebyggende indsatser så der bliver færre indgribende indsatser 

• Skolens kommunikationen om og forventninger til om trivselsindsatsen skal være tydelig 

• Kulturen for trivselsarbejdet skal fastholdes gennem hele skoleforløbet 

• Der skal være en særlig opmærksomhed om trivselsarbejdet i forbindelse med de nye 7. klasser 
 
Skolebestyrelsen havde stor ros GFOens og FCens arbejde (der er stor tilfredshed med GFOen i 
forældretilfredshedsundersøgelsen). 
 
4. Opfølgning på kontaktforældremødet den 26.1.23 
30 kontaktforældre og 6 fra skolebestyrelsen/ledelsen deltog i mødet med stort engagement. 
Kontaktforældrenes tilbagemeldinger vedrørende trivsel og mobning svarer til skolebestyrelsen konklusioner fra 
forældretilfredshedsundersøgelsen. 
Kontaktforældrene gav blandt andet udtryk for: 

• Kontaktforældrene skal informeres tydeligere om opgaven og deres vigtige rolle. 

• Ledelsens orientering om opgaven og rollen er vigtigt, men det er også vigtigt at lærerne tydeliggør opgaven og det 
nødvendige samarbejde over for forældrene. 

• Årgangens kontaktforældre skal mødes med årgangens primærlærere. 
Skolebestyrelsen besluttede at: 

• Skolebestyrelsen skal samle alle kontaktforældre til møde inden efterårsferien 2023. 

• Kontaktforældre skal videndele om, hvilke aktiviteter og tiltag der virker på forskellige klassetrin. 
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• Der skal udarbejdes et idékatalog over succesrige aktiviteter og trivselsfremmende tiltag ved at efterspørge input blandt 
kontaktforældrene. 

• Antimobbestrategien skal revideres i forhold til det digitale, det problemløsende arbejde, kontaktforældrenes rolle mm. KB 
arbejder i første omgang videre med at få opdaterede input. Derefter skal skolebestyrelsen nedsætte en arbejdsgruppe. 

 
5. Vikartimer 
PV gennemgik oversigt over vikartimer for perioderne uge 32-41 og uge 43-51, som skolebestyrelsen efterfølgende drøftede: 
Der er store forskelle i klassernes vikardækning svingende fra 5 % til 17 %. Det samlede gennemsnit ligger på 9,5 % i 1. halvdel af 
skoleåret. 
Vi skal være opmærksomme på såvel den faglige som sociale trivsel i de klasser, der har en høj vikardækning. Det kan ske ved at 
prioritere vikardækningen i forhold til faglighed og kontinuitet. 
Det er vigtigt, at der kommunikeres til forældrene, når vikardækningen er høj. Statistikken kan benyttes til proaktiv 
kommunikation. 
Skolebestyrelsen ønsker, at vikarstatistikarbejdet fortsætter kvartalvis, så opmærksomheden styrkes i forhold til klassernes 
faglige og sociale trivsel og kommunikationen til forældrene i de klasser, der har stor vikardækning. 
 
6. Personaleomsætning 
KB gennemgik oversigten over personaleomsætningen for de sidste tre år. 
Skolens personaleomsætning i 2020 (12 %) og 2022 (12 %) ligger noget lavere end kommunens omsætning (hhv. 17 % og 22 %), 
mens den i 2021 (28 %) ligger noget over kommunens omsætning (22 %). KB gjorde rede for særlige tendenser i 
personaleomsætningen i 2021. 
Statistikken tages op årligt på skolebestyrelsen. 
 
7. Fælles om Ungelivet 
KB orienterede om Ungeprofilundersøgelsen som genererer data til de særlige Skovshoved Skole-rapporter, som vi for tilsendt 
senere. I den forbindelse med har Fælles om ungelivet inviteret til bydelsmøde om unges trivsel den 15.3.23 kl. 16-18 på 
Rådhuset. KLJ deltager – PV efterspørger om andre fra skolebestyrelsen deltager. 
 
8. Orientering om møde på forvaltningen 
Der blev aftalt, at de fem (RB, CSH, FBP, KB og PV), der var til mødet i forvaltningen, mødes inden endelig tilbagemelding til 
bestyrelsen på marts-mødet. 
 
9. Meddelelser 
Fra forældre, medarbejdere og ledelse 
Der refereres normalt ikke fra dette punkt. 
 
10. Eventuelt 
Aftale formøde til skolebestyrelsesmødet torsdag den 13.3.23. (RB, CSH, KB og PV) – Aftales senere. 
 
Kommende møder (mødeleder i parentes) 
Mandag den 13.3.23 kl. 17-20 (CSH) – Onsdag den 26.4.23 kl. 17-20 (LGO) – Onsdag den 24.5.23 kl. 17-20 (AWF) – Mandag den 
19.6.23 kl. 17-20 (TTA). 
 
Link til skolebestyrelsens site >>> 
 
Mødet sluttede kl. 19.55 
Referent: Peter Vinkel 

https://skovshovedskole.aula.dk/om-skolen/skolebestyrelsen

